
Zápis jednání Školské rady CZŠ Orbis - Pictus konané dne 09.01.2024  

Přítomni: Dana Milerová, Zuzka Sedláková, Tereza Horváthová, Eva Jandová, Eva Loskotová, Denisa 
Tichá, Petr Chvojka, Michal Sovadina 
 
Hosté: Karel Dušek, Michal Pulec 
 
Omluveni: Roman Proutkovský 
 

 
Program:  
 

1. Zahájení jednání Školské rady (dále jen „ŠR“)  
2. Interiér tříd na druhém stupni (vybavení, výzdoba)  
3. Přijímací řízení na střední školy 2024  
4. Vedení dětí ke čtenářské gramotnosti na 2. stupni OP školy  
5. Slavnost na konci školního roku 
6.   Různé 
7.   Závěr jednání 
 

Ad 1. Jednání školské rady zahájila předsedkyně ŠR Eva Jandová, která přivítala členy ŠR i hosty 

setkání a všechny seznámila s hlavními body jednání.  

Ad 2. Rodičovská sekce ŠR obdržela podněty a připomínky ohledně stavu vnitřních prostorů a 

vybavenosti tříd; ty na některé rodiče působí poněkud „vybydleně“. Členové ŠR (zástupci pedagogů) 

zjistí mezi rodiči žáků, zda je vůle a ochota nějakým způsobem přispět k řešení; zda by se konkrétním 

způsobem chtěli rodiče podílet na obnově interiérů tříd (nápady, návrhy, nákresy, realizace, 

organizování brigád …).  

Ad 3. Někteří rodiče (zejm. žáků 9. třídy) vnímali nedostatek informací ohledně přijímacích zkoušek 

na střední školy a gymnázia. Informací bylo skutečně málo a byly neúplné, protože je MŠMT včas 

v potřebném rozsahu nešířilo. Škola OP předala první ucelené informace hned poté, co je poskytlo 

MŠMT. Informace lze získat i na portálech https://www.prihlaskynastredni.cz/rodice-zaci.html, příp. 

https://www.npi.cz/aktuality/77808-elektronicke-prihlasky-krok-za-krokem. 

Ad 4. Na základě podnětů ze strany rodičů, se dále jednalo o možnostech, jak podpořit děti na cestě 

čtenářské gramotnosti. Jak způsobit, aby zájem knihy a o četbu trval i u žáků na 2. stupni školy 

rozvíjel se u nich (děti na prvním stupni školy obecně rády čtou). Členové ŠR (zejm. zástupci 

pedagogické a rodičovské sekce) podpořili návrh vybavit každou třídu 2. stupně vlastní knihovnou. 

Zároveň bylo doporučeno vkládat četbu knih do dalších předmětů (mimo český jazyk), příp. vybrat 

knižní tituly (schopné zaujmout současné druhostupňové žáky) pro třídní četbu na pokračování.  

Ad 5. Rodiče žáků školy OP mají zájem pokračovat v pořádání školních (zahradních) slavností 

v závěru školního roku. Jsou schopni připravit program celé akce a zajistit občerstvení. K tomu 

potřebují spolupracovat s kontaktním pracovníkem školy („školní spojku“), aby slavnost byla reálně 

připravitelná a uskutečnitelná. Takovou spolupráci ze strany školy nabídla paní učitelka Denisa Tichá. 

Předpokládaný termín konání slavnosti je v průběhu června (bude upřesněn).     

Ad 6. Při jednání ŠR dále zaznělo: 

-  Škole OP se doposud přes usilovnou snahu nepodařilo sehnat psychologa, kterého mohla 

zaměstnat na 0,25 úvazku.  Aktuálně škola vede jednání se speciální pedagožkou o úvazku ve 

https://www.prihlaskynastredni.cz/rodice-zaci.html
https://www.npi.cz/aktuality/77808-elektronicke-prihlasky-krok-za-krokem


větším rozsahu, v rámci kterého by se zaměřovala právě na prevenci nežádoucích jevů ve škole i 

na různé už existující výchovné, vzdělávací, vztahové (osobnostní) problémy.  

-  Cyklus hodin na téma „Umění“, které pro letošní 9. a 8. třídu nabídnul Petr Chvojka, byl úspěšně 

zahájen. Nově nabízí Líza Faktorová příležitostné exkurze (1x za pololetí) k vybranému tématu 

z oblasti „umění“.  

-  Před konáním letošního zimního pobytu uskuteční rodiče žáků školy „bazárek“ lyžařského 

vybavení. Akce je plánovaná na pátek odpoledne – 16. února 2024. 

Ad 7. Na závěr setkání školská rada stanovila, že příští jednání se uskuteční dne 09.04.2024 

od 17.30 hodin v budově CZŠ Orbis Pictus. 

 

 

V Táboře 09.01.2024 zapsala  

Eva Loskotová, člen školské rady 

 

Eva Jandová, předseda školské rady 

 

 

 


